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Ölést tartott a városi tanács1 v a i d a ?* B i párthüidöttség 
végrehajtó bizottsá" l a , 0 ! , a t a s a i 

Tegnap, csütörtökön ülést 
tartott a városi tanács vég-
rehajtó bizottsága. A testü-
let tudomásul vette a Szeged 
és Hódmezővásárhely tanácsi 
szervei között létrejött együtt-
működést megállapodást, 
megvitatta a bölcsődei és 
óvodai felvételekről szóló tá-
jékoztató Jelentést, elemezte 
az ötéves terv lakásépítési 
elképzeléseinek megvalósu-
lását. Megvitatott ezenkívül 
két egészségügyi témát is: 
azt, hogy Szeged egészség-
ügyi intézményei milyen sse-

Is. ami kétségkívül ered-
ménynek tekinthető az egyik 
oldalon, már nem ilyen ked-
vező a másik, azaz például 
az óvodai oldalt nézve, Az 
ugyanis, hogy a gyerekek 
ilyen nagy hányadét sikerült 
elhelyezni a bölcsödékben, 
közvetve megnövelte az óvo-
dai helyek iránti igényeket. 
Azok a szülők ugyanis, akik 
ily módon kisebb gyerme-
küket el tudták helyezni Va-
lamelyik bölcsődében, nyil-
ván óvodás korú gyermekük 
fölvételét is szerették volna 

repet töltenek be a járás el- elérni. Azok a mamák tehát, 
látásában, valamint a kór-
házi fekvőbeteg-ellátás hely-
zetéi. 

Mindenki előtt közismertek 
azok az erőfeszítések, ame-
lyek a bölcsődei és óvodai 
ellátottság javítását kíván-
ták szolgálni. A jelentős 
központi erőfeszítéseken túl 
Szeged városa is kihasznált 
minden rendelkezésére álló 
lehetőséget, hogy javíthasson 
a helyzeten, hogy minél több 
gyermeket lehessen elhelyez-
ni a város bölcsődéiben, 
óvodáiban. Ezek az erőfeszi-

akik korábban gyesen lévén, 
vigyázni tudtak nagyobb 
gyermekükre is, ily módon 
Igénylőként jelentkeztek az 
óvodákban is. Jól mu ta t j a 
ezt a . statisztika is, amely 
szerint a szegedi 10 ezer 200 
óvodás korú gyermek közül 

lődtek az óvodai felvételek-
nél is. Az ország Ismert gaz-
dasági gondjai nyilván nem 
teszik lehetővé a fejleszté-
sek ütemének fönntartásét , 
dm az óvodai, bölcsődei ellá-
tottság kérdése Szegeden — 
politikai szempontból — lé-
nyegében így ls kielégítőnek 
tekinthető. Hiszen még lép-
nek be ú j intézmények, s a i 
következő években az óvodás 
korú gyermekek száma is 
csökkenni fog. 

Amióta csak város létezik 
a világon, mindig is szeiátes 
kapcsolat volt kőzte és szfl-
kebb-tágabb környezete kö-
zött, így van ez Szeged ese-
tében is, amely környezeté-
nek nem csupán ipari, ke-
reskedelmi, kulturális, igaz-
gatási etb, centruma, hanem 
fontos szerepet tölt be a 
szűkebb-tágabb környék 

10 ezer 100 felvételét kérték egészségügyi ellátásában is. 
a szülők. Végül 099 gyermek 
felvételét, kellett elutasítani, 
szemben a tavalyi 1049 gyer-
mekkel. így a tavalyi BS 

Ily módon a szegedi járás 
mlntegv 7t) ezer lakosántP-
rendelőlntézell szakorvosi, 
kórházi, klinikai és közegész-

az óvodás korúak 91 száza 
lékát tudták elhelyezni. 

,•.„>, ,M„Í>I U A bölcsődék esetében egy-tések végül ls meghoz- é r t e l m ü e n J ó ) a s Ó V 0 ( l á k n á l 

százalékkal szemben az idén ségügyi-jrtrványügyl ellátó 
sát a szegedi Ihtézmények 
biztosítják. Ebben a munká-
ban egyaránt fontos szerepei 

ták a maguk eredményeit, s 
az idei felvételekről összeál-
lított statisztikák jóval ki-
elégítőbb Összképet adnak, 
min t a korábbi években. A 
tanácsi bölcsődék mindössze 
11, az üzemi, vállalati böl-
csődék pedig öt gyermek el-
helyezését nem tudták vál-
lalni. Rosszabb Viszont, a 
helyzet az óvodák esetében, 
amelyek 899 gyermek felvé-
telét voltak kénytelenek visz-
szautasítani. Az elmúlt év-
vel összehasonlítva azonban 
itt Is kedvezőbb a kép. 

A t adatokat nézve, nyit-
ván a bölcsődei ellátottság 
jémlisa a legszembetűnőbb. 
Az 1807 felvett gyermekkel eszközöket. 

pedig javuló a rányt termé-
szetesen csak ügy lehetett 
elérni, hogy minden Intéz-
ménybe jóval több gyerme-
ket vettek fel, mint ahány 
hely elvileg lenne. Bár a 
bölcsődékben valamelyest 
sikerült csökkenteni a zsú-
foltságot, az az óvodákban Csupán Baranya 
tovább nőtt, amely nagy té r - ta lálható hasonló 
heket ró az ott dolgozókra.^ 
A gyermekek szempontjából jobb helyzet, 
mindez kevesebb hát ránnyal A végrehaj tó 
jár, mer t a taháes erőfeszí-
tései, a szocialista brigádok, 
vállalatok jelentős segítsége 
révén mindenütt sikerült biz-
tosítani a kicsinyek fogadá-
sához szükséges feltéleleket, 

töltenek be a klinikák, kór-
házak, s az 1977-ben átadott 
Zöld Sándor utcai rendelő-
intézet. A járás lakóinak 
rendelkezésére álló szakor-
vosi óraszámot összehason-
lítva az országos ndalokkal, 
kiderül, hogy az el látás szín-
vonala igen jónak mondható, 

megyében 
színvonal 

és Budapesten alakul t ki 

szemben mindössze m ap-
róság fölvételét kellett el-
utasítani. Ez az arány önma-
gáért beszél. Igaz viszont az 

Összegezve megállapítható, 
hogy a korábbi feszültségek 
jelentősen csökkentek a böl-
csődék esetében, a mérsék- érdekében. 

bizottság — 
át tekintve a helyzetet — 
megállapította, hogy a járás 
lakóinak ellátása zökkenő-
mentes és hí ján van minden 
megkülönböztetésnek, A tes-
tület határozatában ezérl 
nem mennyiségi, hanem mi-
nősééi fejlődést tűzött ki cé-
lul. az ellátás szakmai szín-
vonalának további javítása 

A Vajdasági Kommunista 
Szövetség Csongrád megyé-
ben tartózkodó delegációja 
tegnap a reggeli órákban 
Szöregre, a Tisza—Maros-
szög Termelőszövetkezetbe 
látogatott. A küldöttséget 
Brtdi János elnök és Márton 
Nándor pár t t i tkár fogadta és 
tájékoztatta a termelőszövet-
kezet tevékenységéről. A 
vendégek megtekintettek a 
közös gazdaság faiskoláját , 

fűszerpaprika-ültetvényeit 
és baromfitelepét, majel ba-
ráti beszélgetésen vettek 
résít. 

A delegáció ezt követően 
a Szegedi Sttldmigydr és 
Húskombinát központját ke-
reste fel. Itt -Bálint László 
vezérigazgató Ismertette a 
nagy múltú vállalat szerte-
ágazó tevékenységét. Szólt a 
termelési eredményekről, az 
export feladatok megvalósítá-
sáról. egyben a munkakö-
rülmények alakulásáról. a 
dolgozók szociális ellátásáról 
ls tájékoztatott . A vendégelt 
o hallottak kapcsán több 
kérdést tettek fel. Egvebek 
között tt? Irént érdeklődtek! 
miképpen tudja a vállalat 
biztosítani a szakmai után-
pótlást. A tálékoztató és az 
azt követő baráti beszélgetés 
után a delegáció megtekin-
tette a szalámlfeldoleozó 
üzemrészelt A látottakról a 
vendégek elismerően nyilat-
koztuk A küldöttséget veze-
tő Dusán Alimpics. a JKSZ 
KB elnökségének tagia. a 
VKSZ Tartományi Bizottsá-
gának elnöke, a delegáció 
kellemes benyomásalt taglal-
va. egyebek között elmond-

, somogyi Károlyné felvewtt 

A delegációt a szalámigyárban Báliul László vezérigazgató 
tájékoztatta 

t a : különösen tetszett, nekik ség ezután Szegeddel ismer-
a termelési folyamatokban kedett, m a j d a programnak 
tapasztalt szervezettség, s megfelelően a megyei párt-
külön örömükre szolgált, bizottságra látogatott, ahól 
hogy a szegedi húskombinát dr. Komócsin Mihály, az 
évek óta eredményekéh mfl- MsEMP KÖ tagja, a megyei 
ködik együtt a Szabadkai pártbizottság első t i tkára 
November 29. Hüskomblhát- adott fogadást tiszteletiikre. 
tal. Annak a reményének Szólt a két testvérmegye 
adott kifejezést, hogv szege- gyümölcsöző kapcsolatainak 
di látogatásuk elősegíti a eddigi eredményeiről. fej-
két vállalat kapcsolatának lesztésének további lehető-
további elmélyítését, ségeiről. 

Délután Papp Gyula. Sze-
ged megyei város tanácsá-
nak elnöke fogadta a kül-
aöttséget és tájékoztatta a 
ráróni tanács tevékenységé- ütáfil órákban hazautazott 
rőt. A vajdasági pártküldött- Szegedről. 

Kétnapos Csongrád me-
gyei tartózkodása után a 
küldöttség tegnap, n dél-

A VI, ötévi népgazdasági tervjavaslatról 

Tanácskozott a KISZ KB 
Intéző Bizottsága 

A KISZ KB Intéző Bizott-
sága támogatja, hogg a VI, 
Mtéves népgazdasági terv fő 
célként a népgazdaság 
egyensúlyi helyzetének Javí-
tását. az étért életszínvonal 
megszilárdítását, majd to-
vábbi. szerény mértékű ja-

Bontatták. Ezzel összefüggés, sági szövetség kiemelt poli-
ben lovasolták. a lakásgaz- tikai kérdésnek tekinti, 
dálkodás és -elosztás rend- hogy az. i f júság előtt helye-
lének módosítását, olcsóbb sen vázolja boldogulásának, 
lakásépítési technológiák kl- perspekt ívájának iehetösé-
fellesztését és elterjesztését, gélt. 
valamint a fiatalok áldozat- A KISZ KB intéző Bízott-
vállalásával összhangban sátsa az l f jűság élet- és mun-

Vításdt jelölje meg. Ezeket további ösztönző kedvezmé- kakörülményeinek alakulá-
»z egymással szorosan ösz- nyek kialakítását. sával összefüggő konkrét 
Szefüggő törekvéseket a terv Számos hozzászóló java- javaslatokat is megfogalma-
egészében következetesen tolta hogy a terv kiemelt főt t . Állásfoglalásáról tájé-
érvényesiteni kell — hang- életszínvonal-polltikai célki- koztatja a kormányt, és ész-
súlyozták csütörtökön az if- tűzései között szerepeljen a revételeit, javaslatait eljut-
júsági szövetség Központi gyermekes családok támoga- f°£ia az Országos Tervhiva-
Bizottságának székházában, ( á s a A z intéző Bizottság tálhoz. (MTI) 
a testület ülésén A KISZ fontosnak tartotta, hogy az n • • mi i m 
KB Intéző Bizottsága meg- elkövetkező időszakban a 
elégedéssel nyugtázta, hogy három- és többgyermekesek 
ftz ifjúságpolitikai szempon- c s a l é d i pótlékának reálérté-
tofc ii megfelelő hangsúlyt K e megőrizhető legyen — 
kapnak a társadalmi vitára javasolták, hogy a: illetéke-
bocsátott dokumentumban. vizsgálják meg a gyer-

Maróthy Lászlónak. az mekgondozási segély igény-
MSZMP Politikai Bizottsága bevételi lehelőségének ki-
tagjának, a KISZ Központi terjesztését a nappali tago-
Bizottsága első t i tkárénak soto« egyetemi, illetve fő-
elnökletével tartot t tanács- iskolai hallgatókra. 
kozáson részt vett Boós At Ifjúsági szövetség tá-
János, tervhivatali á l lamti t- mosa t j a a munkaerő haté-
kár. Az ülés résztvevői ki- kony foglalkoztatása érde-
fejezésre jut tat ták, hogy az kében szükséges munkaerő-
ifjúság, a KISZ. miként az átcsoportosítások tervszerű, 
eddigiekben, úgy a jövőben szervezett, az érintettek ér-
is részt kér és vállal a tár- dekáit messzemenően szerti 
sadalom előtt álló teendők előtt tar tó végrehaj tását - -
kimunkálásából és valórh emelték kl a tanácskozáson. 
váltásából. Rendkívül fontosnak tar-

Kife j te t ték : a korábbiak- tottdk a fiatalok pályavá-
hoz hasonlóan « fiatalok lasztása és a népgazdasági 
megoldandó gohdjai között igények közötti jobb Össz-
jelenleg is a lakáskérdés a hang megteremtését. A tefc-
l»gsúlyosabb. A fiatalok la- tület szükségesnek (ártotta 
káshoz jutási esélyeinek ja- például a jelenlegi CRveteml-
vítása komplex intézkedés- főiskolai pályázati rendszer 
rendszert igényel — han- felülvizsgálatát is. Az i f j ú -

A továbbképzéstől 

Snéiyzei; vezeti! megbeszélése 
A nehéz gazdasági helyzet- zsef, a MÉM Mérnök- é* Iéhtkesés módját , Öál Dyvl-

ben megnÖVekgdett a sze- Vezetötovébbképzó irttéze- la. A TérmelÖSzövetkezételt 
mélyzeti munka jelentősége te Csongrád megyei köz* Omzágos Tanácsa Tovább-
a mezőgazdasági nagyüze- pont jának vezetője tájékoz* képzési és üdültetési Kö»-
mekben is, az eddiginél terv- tattá a megjelenteket a be- pontjönak lEazgatóhélyetté-
szerübbé Vélik a süétnélVze- iskolázásról, valamint a kü- se elmondta, hogy a TÓT 
ti vezetők munkája . A Me- lónbögő munkakörök ellá- ia indít szövetkezetpolitikai 
zőgazdasági és Élelmezés- fására jogOsitó képesítések továbbképző tanfolyamokat. 
Ügyi Minisztérium forma- megszerzéséről. Ktfcs Sándor. Karakó Imre. a MÉM s ié-
nyomiatványokat készített, mezőtúr las•:.)>' oszlóiv fő- mélyzeit főosztályának ve-
amelyek segítségévet ' a ter- rttunkalársa a Szttk- és be- Zető|e Ismertette á kádef -
melöazüvetkez.eiek személy- tdnított munkások képzésé- „ , . , . . , _ 
zell vezetői felmérhetik, ter- nek fontosság ról beszélt, P ° I l t l h R ás a _ személyzeti 
vethet ik az esedékes tovább- felsorolva a számükftt indl- munka tervszerusegere vo-
képzési lehetőségeket, elő- tott tanfolyamokat, és a je- naiokzö elképseléseket, 
re megszervezhetik a vezető- . 
képző és szakmai taorolya- ' 
mokra való beiskolázást. 

A Csongrád megyei tanács 
vb mezőgazdasági és élel-
mezésügyi osztálya szervezé-
sében tegnap, csütörtökön 
értekezleten tájékoztat ták a 
megye mezőgazdasági nagy-
üzemeinek személyzeti ve-
zetőit a rendelkezésre álló 
továbbképzési lehetőségek-
ről, a nyomtatványok kitöl-
téséről 

Dudás István, a mezőgaz- i 

Az oktatásról 
Tanácsülés Sándorfalván 

Ülést tartott tegnap, cití- új tahévbeo a kőttlbblálfc. 
törtökön Sándorfalva nagy- nál lóval több elsőosztályos 
községi közös tanácsa. Leg- kisdiákot fogadott. Ennek 
fontosabb kérdésként a nagy- eredményekent négy ú j Oáí-

, községben és a vele közös tályt Indítottak. A napközis 
dasági osztály csoportveze- j igazgatású Dóe községben ellátás gondokkal k i jz d .-
tője Ismertette a korábbi 
évek eredményeit. Muesi Jó-

Ma, Szegeden 

Sebészkonferencia 
A Magyar Traumatológiai rülések ellátásának aktualls 

Társaság kézsebészeti szek- problémáit taglal jak m a j d 
ciója és a Szegedi Orvostu- a résztvevők referátumul. A 
dományi Egyetem II. számű mai sebészkonferencia m í -
sebészeti kl inikája kézsebé- sík fontos területé az, amit 
szeti kerekasztal-konferen• mikrosebészetnek neveznek: 
ciát rendez ma. pénteken a traumatológiában elsősof-
Szegeden, az MTESZ Kígyó ban a mikroszkopikus eszkŐ-
utca 4. szám alatti székhá- zökkel kezelendő idegvarrg-
zában. A konferencián az tok különböző technikai kéf-
ország minden részéből ér- déseit jelenti mindez. 

A kézsebészéti kerékasz-
tal-konferencia egész napós 
programjában az előadáso-
kat viták követik, a kerek-
asztal-beszélgetések részt-
vevőinek pedig diavetítéssel 
illusztrálják az egyes elö-

kezett öi'Vósrtk. kutatók, 
összesen 13 előadást tarta-
nak, amelyek" két fő téma 
körül csoportosulnak: egyik 
a kéz úgynevezett ..senki 
földjének", a hkjlítóínnak sé-
rüléseivel kapcsolatos szak-
mai kérdésekre koncentrá-
lódik. Az ilyen jellegű sé- adások anyagát. 

Végzett óvodai-iskolái okta- mert a megengedettnél <8o) 
tó-nevelőmunka körűimé- tizeneggyel több gyermek 
nyei szerepeltek. A tanács- Jut egy tanulócsoportba, 
ülésen megállapították, hogy Foglalkozott a testület bz 
a közös tanácsú község óvo- elavult épületek karbantar-
dái eredményesen töltik be túsának kérdéseivel, továbbá 
az tskola-elökészítés felada- az általános Iskolai tanulók 
tát. amely nem kis mérték- képzésének eredményességé-
ben köszönhető a 18 óvónő- vei. amelyet lói érzékeltet, 
nek. hogy a tavalyi tanévbeh 

Az általános iskola — Végzett 104 tanuló közül 37 
amelynél az 197.1-ben meg- ment középiskolába. 88 pe-
keadett körzetesítés végül Is rilg szakmunkásképző inté-
az Idén felezödött be —. az zetbe. 

Törvényjavaslat vitája 
a népfrontnál 

A Hazafias Népfront Or- 1957. évi iV. törvény módó-
szágos Titkársága megbízá- sitásáról és egységes szövt-
sából vitát rendezétt tegnap géről készüit törvényjavat-
a Hazafias Népfront megyei latról mondtak véleményt a 
bizottsága együttműködve a résztvevők Vitaindító el6-
Bács-Klskun és Békés me- adást df. Szűcs István, bz 
évei népfröptblzottsággfil. állam- és logtudomáfivök 
Az államigazgatási eljárás kandidátusa. egyetemi dó-
általános szabályairól szóló, cena mondott. 


